
Kommunfullmäktige

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (42) 

 

Plats och tid: Röda salongen, Hässleholm Kulturhus, 2024-05-27, kl. 15:30-22:07
Ajournering kl. 18.06-18.35 och 19.58-20.10

Beslutande
Ledamöter 

Se nästa sida.

Tjänstgörande ersättare Se nästa sida.

Övriga närvarande
Ersättare

Se nästa sida.

Tjänstemän Nämndsekreterare Angela Samarzija, kommunsekreterare Louise Davidsson.

Utses att justera Irene Nilsson och Patrik Jönsson 
Ersättare Thomas Nilsson och Stefan Svensson 

Justeringens plats, tid: Fredagen den 31 maj 2024 kl. 13.00, ekonomiavdelningens                                         
sammanträdesrum 

Justerade paragrafer: 

Sekreterare: 

Ordförande: 

Justerare: 
 

§§ 47-60, 62-66

Louise Davidsson 

Erik Berg (M)

Irene Nilsson (S) och Patrik Jönsson (SD)
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

Närvaro 

Beslutande 
Ledamöter 

Hanna Nilsson (SD) 
Lena Wallentheim (S) 
Lina Bengtsson (M) 
Ulf Berggren (SD) 
Joachim Fors (S) 
Patrik Jönsson (SD) 
Stefan Larsson (M) (§ 47) 
Björn Widmark (FV) 
Anders Edwall (C) 
Irene Nilsson (S)
Sven Lundh (SD) (§§ 47-56, 58-66) 
Thomas Haraldsson (L) 
Susanne Lottsfeldt (SD) 
Axel Johnsson (M) 
Christer Welinder (S) 
Roger Olsson (SD) 
Lena Nilsson (S) 
Urban Widmark (M) 
Dolores Öhman (MP) 
Benny Petersson (S) 
Hanna Sjöstrand (SD) 
Christer Caesar (KD) 
Katarina Olsson (V) 
Anna Pålsson (C) 
Charlotta Eroldsson (M) 
Paul Thurn (SD) 
Connie Asterman (S) (§§ 48-58) 
Jens Lindholm (SD) 

Thomas Lindell (S) 
Torsten Nilsson (M) 
Daniel Talmid (SD) 
Agneta Olsson Enochsson (L) 
Meta Jarl (S) (§§ 47-56, 58-66) 
Torgny Holmberg (SD) 
Margreth Segerstein (M) 
Anita Nilsson (SD) 
Simon Berneblad (KD) 
Nellie Krabbe (V) (§§ 47-53) 
Ulrika Widmark Barnekow (FV) 
Ann-Kristine Johnsson (C) 
Jonny Dolkow (SD) 
Joakim Karlsson (M) 
Anna Wallentheim (S) (§§ 47-58) 
Mikkel Jönsson Vaerge (SD) 
Andreas Dahlberg (S) 
Erik Berg (M) 
Monica Ero (S) (§§ 47-57, 59-66) 
Karina Olsson (SD) 
Axel Heinonen (M) 
Sverre Albinsson (SD) 
Thomas Nilsson (L) 
Stefan Svensson (KD) 
Magnus Åkeborn (V) 
Ola Lindahl (S) 
Arberesha Sabani (MP) (§§ 48-66) 

 
 
Tjänstgörande ersättare 

Ingrid Nyman (S) (§§ 47, 57-66) 
Jonas Andersson (S) 
Ann Olausson (S) (§§ 59-66)
Jonas Klein (FV)
Margaretha Lindqvist (KD)

Hans-Göran Hansson (MP) (§ 47)
Lynn Thulin (M) (§§ 48-56, 58-66)
Andreas Novotny (M) (§ 57)
Ken Breisch (SD)
Harriette Holmberg (SD)
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 3 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

Tony Knutsson (SD) (§ 57) 
Pierre Bäckman (V) 

Anita Peterson (V) (§§ 54-66)

 
 
Övriga närvarande
Ej tjänstgörande ersättare 

Anders Wallentheim (S)
Sofia Knutsson (S)
Åsa Thurn (S)
Magnus Olsson (C)
Maria Hortlund (L)
Per Brandt (L)

Josefin Syri (MP)
Sebastian Johansson (M)
Bo Persson (M)
Mats Ekvall (SD)
Jan Ringdahl (SD)
Emilie Ströberg (SD)
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 4 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

Anslag / bevis
Protokollet är justerat
Justeringen har tillkännagivits genom anslag

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 2024-05-27

Datum när anslaget 
sätts upp 

2024-06-03

Datum då anslaget 
tas ner 

2024-06-25

Förvaringsplats för 
protokoll 

Kommunledningsförvaltningen



Kommunfullmäktige

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 5 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

Innehållsförteckning 

Information till fullmäktige om de helägda bolagens verksamheter 
utifrån ägardirektiv och framtidsplaner

§ 47

 
Interpellation till barn- och utbildningsnämndens ordförande - Varför 
tänker ni bara kortsiktigt?

§ 48

 
Interpellation till kultur- och fritidsnämndens ordförande om kostnader 
och användning av den ”klimatsmarta naturgräsplanen på Österås” 

§ 49

 
Interpellation till kommunstyrelsens ordförande - Flera klargörande 
behövs kring styrets planerade köp av Vittsjö IP

§ 50

 
Interpellation till avgående ordföranden i styrgruppen för nytt badhus i 
Hässleholm.

§ 51 

 
Anmälningsärenden § 52 

 
Inlämnade motioner § 53 

 
Årsredovisning 2023 § 54 

 
Kommunfullmäktiges ansvarsprövning för verksamhetsåret 2023 - 
Övriga nämnder 

§ 55 

 
Kommunfullmäktiges ansvarsprövning för verksamhetsåret 2023 -
Omsorgsnämnden

§ 56

 
Ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023 - Samordningsförbundet 
Skåne Nordost

§ 57 

 
Ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023 - AV Media Skåne § 58

Omförhandling av hyresavtalet på äldreboendet Kaptensgården i 
Hässleholm 

§ 59 

 
Översyn av tekniska förvaltningens organisation § 60 

 
Omedelbart justerad i separat protokoll § 61 

 
Värdeöverföring från Hässlehem AB 2024 § 62 

 
Återkalla uppdrag - Ridanläggning Hässleholms Ridklubb § 63 

 
Motion om att erbjuda motorintresserade ungdomar en plats att § 64 



Kommunfullmäktige

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 6 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

träffas och umgås på
 

Motion om att återstarta internationella programmet § 65 

Motion om att göra det enklare att gå från bidrag till arbete § 66 



Kommunfullmäktige

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 7 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 47

Information till fullmäktige om de helägda bolagens 
verksamheter utifrån ägardirektiv och framtidsplaner

Beslut

Kommunfullmäktige lägger informationen till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet

Enligt kommunfullmäktiges beslut den 26 augusti 2019, § 211, ska de helägda 
kommunala bolagen en gång per år och bolag informera kommunfullmäktiges 
ledamöter, ersättare och åhörare om sina verksamheter utifrån ägardirektiv och 
framtidsplaner. Informationen ska lämnas på ordinarie sammanträde med 
fullmäktige. 

För år 2024 lämnas informationen den 27 maj. Följande hålltider planeras för 
presentationerna. 

15.40 - 16.00 Hässlehem AB

16.00 - 16.20 Hässleholms Industribyggnads AB 

16.20 - 16.45 Hässleholm Miljö AB

16.45 - 17.00 Presentation Hässleholms Fibernät holding AB
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 8 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 48

Interpellation till barn- och utbildningsnämndens 
ordförande - Varför tänker ni bara kortsiktigt?
Dnr: KLF 2024/405

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. Svaret på 
interpellationen bordläggs.

Beskrivning av ärendet  

Hanna Nilsson (SD) har lämnat in en interpellation till barn- och 
utbildningsnämndens ordförande benämnd ”Varför tänker ni bara kortsiktigt?”.  

 

Bilaga:
1. Interpellationen 

_____________________



 

Interpellation till BUN:s Ordförande Stefan Larsson 

Varför tänker ni bara kortsiktigt? 

Ytterligare en gång får vi i oppositionen relevant information via media. Det senaste i 
mängden är pausande av utbyggnad av nya förskolor i Ballingslöv och Tyringe. 

Man menar på att det föds för få barn just nu. Så kan det vara men vi behöver en 
långsiktig planering även för våra kransorter, inte bara inne i Hässleholms stad. 

Tyringe är vår största kransort och kommer alltid vara en attraktiv ort för 
barnfamiljer.  

Tyringes förskolor är i blandat skick och professionen har flaggat för att den nya 
förskolan kommer vara ett måste för orten på lång sikt. 

Ballingslövs förskola är katastrof och behöver byggas NU.  

Därför ställer jag följande frågor: 

- Menar du att Ballingslövs förskola oavsett barnafödande är passande för 
barn som den ser ut nu?  
 

- Om det inte byggs en ny förskola i Ballingslöv, hur ska verksamheten 
kunna fortsätta där då? 
 

- Tyringe som är vår största kransort kommer oavsett behöva nya lokaler 
för förskoleverksamheten, när i tid tänker du att det ska ske? 
 

- Vilka fler förskolor i kransorterna 
 

____________________________ 
Hanna Nilsson (SD) 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 9 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 49

Interpellation till kultur- och fritidsnämndens 
ordförande om kostnader och användning av den 
”klimatsmarta naturgräsplanen på Österås”
Dnr: KLF 2024/358

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. Interpellationen är 
besvarad. 

Beskrivning av ärendet

Anders Edwall (C) har lämnat in en interpellation till kultur- och fritidsnämndens 
ordförande om kostnader och användning av den ”klimatsmarta naturgräsplanen på 
Österås”. 

Kultur- och fritidsnämndens ordförande Connie Asterman (S) besvarar 
interpellationen skriftligt. 

 

Bilagor: 
1. Interpellationen
2. Svar på interpellationen

_____________________



Fråga till Kultur- och fritidsnämndens ordförande Connie 
Asterman gällande kostnader och användning av den 
klimatsmarta naturgräsplanen på Österås

Med start den 8 maj 2023 påbörjades utbytet av en av konstgräsplanerna för att bli en klimatsmart 
naturgräsplan på Österås. Hela projektet har kantats av många frågor från politiker och 
fotbollsföreningar, men tyvärr väldigt få svar. 

Jag har förstått att det var KFN arbetsutskott som fattade beslutet att ta emot gåvan med att 
Skånefrö skulle anlägga den nya fotbollsplanen. Enligt rykten har andra kommuner tidigare tackat nej 
till denna gåva, bland annat Helsingborg stad. Helsingborg stad hänvisade till att den skulle bli väldigt 
dyr med värme på höst, vinter och vår. Ständig bevattning med ett avancerat bevattningssystem 
samt att nyttjandegraden är för låg i jämförelse med en konstgräsplan på grund av slitage. 

Därmed har jag följande frågor till Connie Asterman, Kultur- och fritidsnämndens ordförande:

Vilket mandat hade arbetsutskottet att fatta beslutet att ersätta en annan förvaltnings
egendom?
Hur bereddes ärendet innan beslut? 
Varför fattades inte beslutet av nämnden?
Vad har projektet kostat Hässleholms kommun till dags datum och vad är fortfarande inte 
färdigt (ej drift)? 
Var arbetsutskottet medvetna om att gåvan innebar att bland annat pumphus, bevattning 
med mera behövde ordnas och bekostas av kommunen?
I jämförelse med konstgräsplanen som tagits bort, hur mycket högre är driftkostnaden för
naturgräsplanen?
Vad beräknas driftkostnaden vara för naturgräsplanen när den är full drift per år?
Sedan den 8 maj 2023, hur många dagar har naturgräsplanen använts? 
Hur mycket används naturgräsplanen idag?
Utifrån ovanstående frågeställningar anser ordförande att ärendet hanterats korrekt och det 
var en god idé att ta emot 

Anders Edwall, Centerpartiet



 
 
Svar Anders Edwall, Centerpartiet angående interpellation om Eco-planen 
 
 

 Vilket mandat hade arbetsutskottet att fatta beslutet att ersätta en annan förvaltnings egendom?  
 
Beslut inom KF-budget att KFF skulle byta ut konstgräset.  
 

 Hur bereddes ärendet innan beslut?  
 
Dåvarande arbetsutskott satt i möte med Skånefrö, förvaltningschef och upphandlingschef och förhandlade 
om gränsdragning och alternativ. Satsningen baserade sig bl.a. på att EU tagit beslut om att förbjuda 
gummigranulat i konstgräs och att slippa investeringskostnad för utbyte av konstgräs efter ytterligare 8 år. 
 Förvaltningens tjänstepersoner hade en omfattande dialog och genomförde studiebesök. 
 

 Varför fattades inte beslutet av nämnden?  
Delegation till AU baserat på beloppet (3 mnkr). 

  
Vad har projektet kostat Hässleholms kommun till dags datum och vad är fortfarande inte färdigt (ej 
drift)?  
3 mnkr. Anläggningen är i full drift med både träning och matcher.  
 

 
behövde ordnas och bekostas av kommunen?  
 
Ja, teknikcontainern ägs av kommunen. I denna finns de vitala funktionerna för klimatsäker säker drift av 
planen utifrån givna förutsättningar som fjärrvärme, bevattning, undervattning. 

 
 I jämförelse med konstgräsplanen som tagits bort, hur mycket högre är driftkostnaden för 

naturgräsplanen? 
  
Det som kostar mer i drift är fjärrvärmekostnaden, den är ju beroende av priset på fjärrvärmen. Samtidigt 
sparar vi in pengar på ny gummigranulat som inte behöver tillföras en konstgräsplan.  
 

 Vad beräknas driftkostnaden vara för naturgräsplanen när den är full drift per år?  
Svårt när den ännu inte varit i full drift vintertid och vilken ambitionsnivå som behövs för att täcka behovet 
av vinterträning. Jämförbart med Kristianstad ca 500 Mw timmar och är helt beroende på vinter och vilken 
ambition som finns. Dialog pågår mellan förvaltningschefen och Hlm Miljö om priset och lösningar.  
 

 Sedan den 8 maj 2023, hur många dagar har naturgräsplanen använts?  
2884 timmar. 
 

 Hur mycket används naturgräsplanen idag?  
Fullt ut, enligt de bokade och önskade tider som kommer in.  
 

 
 
 
 
 

 Utifrån ovanstående frågeställningar anser ordförande att ärendet hanterats korrekt och det var en god 
 



 
 Ja, idag finns totalt fler konstgräsplaner i kommunen än tidigare. 
 (Sösdala, Vinslöv, Bjärnum, Tyrehallen, Österås). Utifrån de bokningar6753M som inkommit har inget lag 
blivit utan träningstid vintertid. 

 
 
Personligen kan jag tycka att det är oerhört tråkigt att fokus på den enorma klimatsatsningen Hässleholms Kommun 
gör i sammanhanget inte nämns ovan. 
Jag anser att denna satsning som görs är en oerhört positiv för nästa generations barn och unga och klimatet. 
 
 
 
Connie Asterman (S) 
Ordförande i Kultur och Fritidsnämnden 
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Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 50

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande - Flera 
klargörande behövs kring styrets planerade köp av 
Vittsjö IP
Dnr: KLF 2024/407

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. Interpellationen är 
besvarad.

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras kl. 18.06-18.35.

Beskrivning av ärendet  

Hanna Nilsson (SD) har lämnat in en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande om att flera klargöranden behövs kring styrets planerade köp av Vittsjö 
IP.

Kommunstyrelsens ordförande Lena Wallentheim (S) besvarar interpellationen 
skriftligt. 

Bilagor: 
1. Interpellationen 
2. Svar på interpellationen 

_____________________



 

 

 

 

 



Svar på Hanna Nilssons interpellation
Flera klargörande behövs kring styrets planerade köp av Vittsjö IP

Att vara supporter och heja på ett fotbollslag, i det här fallet, kan väl knappast betraktas som att 
man är jävig i ett ärende. 
Att ha ett allsvenskt lag i fotboll borde vara något som alla i kommunen skulle vara stolta över. 
Laget marknadsför kommunen samt att matcherna bidrar till att vi får besökare hit.
Vittsjö GIK brottas med problemet att de själva äger och driftar sin anläggning och de är det 
enda laget i damallsvenskan som gör det. Det är oerhört kostsamt och förra året visade sig att 
föreningen hade svåra ekonomiska problem. Detta har föreningen under ett antal år diskuterat 
med kommunen

Nu till svaret på frågorna

- Hur togs priset på Vittsjö IP fram?
Priset för hela anläggningen har efter diskussion och förhandling med föreningen landat på 
8 mnkr. Föreningens framförde ett högre försäljningspris när samtalen inleddes.
Anläggningen består av planer, läktare, omklädningsrum, elbelysning, planvärmare och en 
friidrottsanläggning. 8 miljoner kan inte anses orimligt för en hel anläggning då det kan jämföras 
med att anlägga en konstgräsplan på Österås för 10 miljoner kronor.

- Har alla miljoner i bidrag för renovering av idrottsplatsen exempelvis belysning etc 
som Hässleholms kommun bekostat beaktats och dragits av från summan?
Investeringar som är gjorda plus alla ideella timmar som lagts ned på Vittsjö idrottsplats sedan 
man fick ett elitlag är drygt 20 miljoner och Hässleholms kommun har finansierat 11 miljoner av 
dessa. Självklart har föreningen också investerat i anläggningen innan man fick ett allsvenskt lag 
Nu är priset 8 miljoner så våra bidrag har beaktats. Skulle kommunen anlägga en ny 
idrottsanläggning som uppfyller kraven för allsvenskt spel så är bedömningen att det skulle kosta 
ca 35 miljoner. 
 
- Varför anser du att det inte behövs en värdering vid köp av fastigheten så som man 
tvingade Ridhusföreningen göra inför förvärv av deras fastighet? 
Efter samtal med våra tjänstepersoner så kan vi konstatera att det är oerhört svårt att värdera 
specialanläggningar som en idrottsanläggning. Så oavsett vilket så hade förmodligen en värdering 
inte kunnat ge en säker marknadsvärdering. Det finns helt enkelt ingen relevant marknad som 
sätter marknadsvärdet för denna typ av anläggningar. Vi har också ställt frågan till Svenska 
fotbollsförbundet, om de kan värdera anläggningen. De kan inte heller värdera idrottsplatsen då 
det enligt dem inte finns några referensobjekt. 
Vad gäller ridhusföreningen har jag fått information om att de själva hade gjort en egen värdering 
inget som kommunen krävde! Utifrån att man inte kom överens beställde Tekniska förvaltningen 
en egen värdering. 
 
- Varför tycker styret det är okej att ta på sig kostnader för drift över lång tid av 
anläggningen, när man precis avskrev ett förslag att köpa mark till FMCK av exakt den 
anledningen: att man inte vill ta på sig fler driftkostnader. 
Angående FMCK så framkom ett alternativ till förvärvet av Skånska stiftelsens mark som innebar 
en förlängning av lokaliseringen ute på Hässleholm Nord. Tekniska förvaltningens bedömning är 
att Endurobanan åtminstone kan bestå under en period om 10 år på Hässleholm Nord och 
diskussion har förts med föreningen om vilka tillstånd som måste sökas. 
 



- När kommunen nu ska köpa Vittsjö IP och stå för driften, kommer Vittsjö GIK 
fortfarande få nästan en miljon i extra bidrag av kommunstyrelsen varje år?
Avtalet löper ut den 31 december 2024 och diskussioner med klubben påbörjas under hösten.

Lena Wallentheim, Kommunstyrelsens ordförande
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Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 51

Interpellation till avgående ordföranden i styrgruppen 
för nytt badhus i Hässleholm
Dnr: KLF 2024/406

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. Svaret på 
interpellationen bordläggs.

Beskrivning av ärendet  
Hanna Nilsson (SD) har lämnat in en interpellation till Stefan Larsson (M) som vid 
tiden för inlämnandet av interpellationen var ordförande för styrgruppen för nytt 
badhus i Hässleholm. 

Bilaga:
1. Interpellationen 

_____________________



 

Interpellation till Stefan Larsson avgående Ordförande i styrgruppen för nytt 
badhus i Hässleholm. 

Vid samtliga sammanträden som hållits i styrgruppen har du som ordförande 
påpekat att vi inte ska prata om de gamla simhallarnas vara eller inte vara. 

Vi har i badhusgruppen aldrig ens haft en diskussion om vad som ska ske med de 
gamla badhusen när det nya blivit öppnat. 

Detta för att det inte varit badhusgruppens uppdrag.  

Dock ser jag det som en väsentlig information, att på grund av fördyringar som vi 
badhusgruppen inte fått vetskap om, väljer nu ni i styret att stänga både Tyringe 
simhall och Bjärnum simhall. Något som vi i SD förvisso inte tycker behövs. 

-Varför kallade du inte samman styrgruppen direkt när ni i 
budgetberedningen tog beslutet att de gamla badhusen skulle 
läggas ner på grund av att det nya badhuset blev dyrare än vi fått 
information om? 

- Hur länge visste du om detta innan du gick ut med att du avgår 
som ordförande? 

- Varför fanns det inte en enda uträkning om driftkostnaderna ni 
hänvisar till på det nya badhuset att visa för styrgruppen på det 
senaste mötet? 

- Fortfarande har vi inte fått ett tydligt svar om vad det nya badhuset 
kostar i drift, så vad är den exakta summan? 

___________________ 
Ulf Berggren (SD) 
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Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 52

Anmälningsärenden 
 

Beslut

Följande material läggs med godkännande till handlingarna: 

KLF 2024/396
Socialnämndens rapport över ej verkställda beslut kvartal 1 2024. Rapporten visar 
fem gynnande beslut som inte har verkställts inom tre månader från dagen för 
beslutet. Fyra av dessa avser kontaktfamilj och en öppenvårdsinsats. En har 
avslutats utan att verkställas.  
 
KLF 2024/410
Länsstyrelsen i Skåne har från och med den 20 maj 2024 utsett Gustaf Karlström 
(C) till ny ersättare i kommunfullmäktige efter Lena Svensson (C) som avgått. 
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Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 53

Inlämnade motioner
 

Beslut

Följande material läggs med godkännande till handlingarna: 

KLF 2024/421
Thomas Haraldsson (L), Agneta Olsson Enochsson (L) och Thomas Nilsson (L) 
har lämnat in en motion om att teckna avtal med Regionen om kyld mat. 
 
KLF 2024/422
Thomas Haraldsson (L), Agneta Olsson Enochsson (L) och Thomas Nilsson (L) 
har lämnat in en motion om att utveckla Hässleholms centrum genom förtätning av 
bostäder. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 14 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 54

Årsredovisning 2023
Dnr: KLF 2024/21

Beslut

Kommunfullmäktige godkänner kommunens årsredovisning för 2023 och lägger 
den till handlingarna. 

Ledamöter som avstår från att delta i beslutet

Folkets väls ledamöter avstår från att delta i beslutet. 

Yrkande

Lena Wallentheim (S), Christer Caesar (KD), Thomas Haraldsson (L), Lina 
Bengtsson (M), Anders Edwall (C), Arberesha Sabani (MP) och Magnus Åkeborn 
(V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Beskrivning av ärendet  

Kommunens årsredovisning för 2023 är framtagen. Revisionen överlämnar 
revisionsberättelsen inför kommunfullmäktige och föreslår beslut beträffande 
ansvarsfrihet.

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-03-27, § 54, att föreslå kommunfullmäktige att 
godkänna kommunens årsredovisning för 2023 och lägga den till handlingarna.

_____________________

Sänt till:
Ekonomiavdelningen
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 15 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 55

Kommunfullmäktiges ansvarsprövning för 
verksamhetsåret 2023 - Övriga nämnder
Dnr: KLF 2024/317

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar följande:

1. Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för år 2023 för kommunstyrelsen 
och övriga nämnder (undantaget omsorgsnämnden som behandlas separat), 
enskilda ledamöter i dessa organ samt förtroendevalda i övrigt i enlighet 
med revisorernas revisionsberättelse. 

2. Revisorernas revisionsberättelse för verksamhetsår 2023 läggs till 
handlingarna. 

Jäv

Det antecknas att i beslutet avseende ansvarsprövning deltar inte de enskilda 
ledamöterna i de delar de är redovisningsskyldiga till kommunen.  

Yrkande

Christer Caesar (KD), Thomas Haraldsson (L), Anders Edwall (C), Arberesha 
Sabani (MP), Magnus Åkeborn (V) och Lena Wallentheim (S) yrkar bifall till 
presidiets förslag till beslut i de delar de inte är jäviga. 

Beskrivning av ärendet 

De av fullmäktige utsedda revisorerna har avlämnat sin revisionsberättelse den 11 
april 2024, vilken inkluderar frågan om ansvarsprövning för verksamhetsåret 2023.

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning, § 36, ska presidiet bereda ärendet om 
ansvarsfrihet. Kommunfullmäktiges presidium instämmer i revisorernas avlämnade 
revisionsberättelse för verksamhetsår 2023 vad avser förslag till beslut i 
ansvarsfrågan.

Med beaktande av ovanstående föreslås kommunfullmäktige bevilja 
kommunstyrelsen och övriga nämnder (undantaget omsorgsnämnden som 
behandlas separat), enskilda ledamöter i dessa organ samt förtroendevalda i övrigt 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 



Kommunfullmäktige

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 16 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

Kommunrevisor Patrik Tysper (SD) föredrar ärendet i kommunfullmäktige.

Ärendets tidigare behandling

Kommunfullmäktiges presidium beslutade 2024-05-14, § 1,  följande:   
1. Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för år 2023 för kommunstyrelsen 

och övriga nämnder (undantaget omsorgsnämnden som behandlas separat), 
enskilda ledamöter i dessa organ samt förtroendevalda i övrigt i enlighet 
med revisorernas revisionsberättelse. 

2. Revisorernas revisionsberättelse för verksamhetsår 2023 läggs till 
handlingarna. 

_____________________

Sänt till:
Samtliga nämnder
Revisorerna 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 17 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 56

Kommunfullmäktiges ansvarsprövning för 
verksamhetsåret 2023 - Omsorgsnämnden
Dnr: KLF 2024/317

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar följande: 

1. Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för år 2023 för 
omsorgsnämnden, enskilda ledamöter i nämnden samt förtroendevalda i 
övrigt i enlighet med revisorernas revisionsberättelse.

2. Kommunfullmäktige riktar anmärkning mot omsorgsnämnden. För 
motivering hänvisas till revisorernas revisionsberättelse för år 2023.

Jäv

Det antecknas att i beslutet deltar inte de enskilda ledamöterna i de delar de är 
redovisningsskyldiga till kommunen. 

Yrkande

Christer Caesar (KD), Thomas Haraldsson (L), Anders Edwall (C), Arberesha 
Sabani (MP), Magnus Åkeborn (V) och Lena Wallentheim (S) yrkar bifall till 
presidiets förslag till beslut. 

Beskrivning av ärendet 

De av fullmäktige utsedda revisorerna har avlämnat sin revisionsberättelse den 11 
april 2024, vilken inkluderar frågan om ansvarsprövning för verksamhetsåret 2023.

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning, § 36, ska presidiet bereda ärendet om 
ansvarsfrihet. Enligt 5 kap. 32 § kommunallagen ska fullmäktige inhämta förklaring 
över anmärkning som framställts i revisionsberättelsen. Med anledning av de 
anmärkningar som revisorerna riktat har kommunfullmäktiges presidium begärt in 
förklaring från omsorgsnämnden som yttrat sig över anmärkningen den 7 maj 2024.

Kommunfullmäktiges presidium instämmer i revisorernas avlämnade
revisionsberättelse för verksamhetsår 2023 vad avser förslag till beslut i 
ansvarsfrågan och den anmärkning som föreslås riktas mot omsorgsnämnden.



Kommunfullmäktige

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 18 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

Med beaktande av ovanstående föreslås kommunfullmäktige bevilja 
omsorgsnämnden, enskilda ledamöter i nämnden samt förtroendevalda i övrigt 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023 men rikta anmärkning mot nämnden.

Kommunrevisor Patrik Tysper (SD) föredrar ärendet i kommunfullmäktige.

Ärendets tidigare behandling

Kommunfullmäktiges presidium beslutade 2024-05-14, § 2,  följande:  

1. Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för år 2023 för 
omsorgsnämnden, enskilda ledamöter i nämnden samt förtroendevalda i 
övrigt i enlighet med revisorernas revisionsberättelse. 

2. Kommunfullmäktige riktar anmärkning mot omsorgsnämnden. För 
motivering hänvisas till revisorernas revisionsberättelse för år 2023. 

_____________________ 

 
Sänt till: 
Omsorgsnämnden 
Revisorerna 
 
 
 
  



Kommunfullmäktige

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 19 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 57

Ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023 - 
Samordningsförbundet Skåne Nordost
Dnr: KLF 2024/344

Beslut

Kommunfullmäktige beviljar styrelsen i Samordningsförbundet Skåne Nordost 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023.

Ledamöter som avstår från att delta i beslutet

Folkets väls ledamöter avstår från att delta i beslutet.  

Jäv

Sven Lundh (SD), Meta Jarl (S) och Lynn Thulin (M) anmäler jäv. Tony Knutsson 
(SD), Ingrid Nyman (S) och Andreas Novotny (M) tjänstgör. 

Beskrivning av ärendet  

Samordningsförbundet Skåne Nordost har till kommunen överlämnat 
årsredovisning och revisionsberättelse för verksamhetsåret 2023. Revisorerna 
tillstyrker att styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet.

Hässleholms kommun representerades 2023 genom ledamot Sven Lundh (SD) och 
ersättare Meta Jarl (S) fram till den 22 maj 2023. Från den 22 maj 2023 var Meta Jarl 
ledamot och Sven Lundh ersättare. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktiges presidium beslutade 2024-05-14, § 3, att föreslå 
kommunfullmäktige att bevilja styrelsen i Samordningsförbundet Skåne Nordost 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

_____________________

Sänt till:
Samordningsförbundet Skåne Nordost
Hässleholms kommuns representanter år 2023 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 20 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 58

Ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023 - AV Media 
Skåne
Dnr: KLF 2024/360

Beslut

Kommunfullmäktige beviljar direktionen i Kommunalförbundet AV Media Skåne 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023.

Jäv

Monica Ero (S) anmäler jäv. Ingrid Nyman (S) tjänstgör.  

Beskrivning av ärendet  

Direktionen för AV Media Skåne har beslutat att överlämna årsredovisning för år 
2023 samt revisionsrapport och revisionsberättelse till medlemskommunerna med 
hemställan om att respektive fullmäktige beviljar direktionen ansvarsfrihet för det 
gångna verksamhetsåret. 

Revisorerna bedömer att direktionen i allt väsentligt har bedrivit verksamheten på 
ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt, och likaså att 
direktionens interna kontroll varit tillräcklig. De konstaterar dock att förbundet 
visar ett negativt balanskravsresultat. De tillstyrker i revisionsberättelsen att 
medlemskommunerna beviljar direktionen och de enskilda ledamöterna 
ansvarsfrihet. 

Hässleholms kommun representerades 2023 genom ledamot Lars Klees (SD) och 
ersättare Monica Ero (S) fram till den 22 maj 2023. Från den 22 maj 2023 var 
Monica Ero ledamot och Lars Klees ersättare. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktiges presidium beslutade 2024-05-14, § 4,  följande:   

Kommunfullmäktige beviljar direktionen i Kommunalförbundet AV Media Skåne 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 21 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

_____________________

Sänt till:
Kommunalförbundet AV Media Skåne 
Hässleholms kommuns representanter 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 22 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 59

Omförhandling av hyresavtalet på äldreboendet 
Kaptensgården i Hässleholm
Dnr: KLF 2024/126

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar följande:

1. Hyresavtalet med SBB Kaptensgården AB avseende ett 15 årigt hyresavtal 
för äldreboendet Kaptensgården i Hässleholm godkänns.

2. Tekniska nämndens ordförande ges i uppdrag att underteckna hyresavtalet 
och erforderliga handlingar. 

3. I enighet med kommunens internhyressystem inarbetas driftbudget i 
omsorgsnämndens budget för att hantera den utökade internhyreskostnaden 
som för 2024 uppgår till 1,117 miljoner kronor och 2,235 miljoner kronor 
från och med 2025. 

4. Finansiering av den ökade hyreskostnaden för 2024 sker från 
finansförvaltningens anslag; Kompensation för ökade kapital- och 
driftkostnader i samband med investeringar. Den utökade hyreskostnaden 
för 2025 inarbetas på finansförvaltningen i Strategisk plan 2025-2027 med 
Budget 2025 och flerårsplan 2026-2027.

Reservationer

Sverigedemokraternas, Kristdemokraternas och Folkets väls ledamöter reserverar 
sig mot beslutet. 

Ledamöter som avstår från att delta i beslutet 

Thomas Nilsson (L) avstår från att delta i beslutet. 

Yrkande

Urban Widmark (M), Thomas Haraldsson (L), Magnus Åkeborn (V) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  



Kommunfullmäktige

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 23 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

Ulf Berggren (SD), Christer Caesar (KD) och Björn Widmark (FV) yrkar avslag på 
ärendet.  

Omröstning 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner kommunstyrelsens förslag till 
beslut bifallet.  

Beskrivning av ärendet  

Omsorgsförvaltningen bedriver idag verksamhet på äldreboendet Kaptensgården 
där befintligt hyresavtal löper ut den 30 juni 2024. Hyresvärden har i och med 
avtalets utgång valt att säga upp befintligt hyresavtal för omförhandling.  

Enligt omsorgsförvaltningen lokalbehovsplan för 2025 till 2029 prognostiseras ett 
ökat behov av särskilda boendeplatser. Därav ser omsorgsförvaltningen ett fortsatt 
behov av att bedriva verksamhet i ytterligare 15 år på Kaptensgården. 

Efter förhandling erbjuder hyresvärden ett nytt 15 årigt hyresavtal som sträcker sig 
mellan perioden 2024-07-01 och 2039-06-30. Ny årshyra är 7 808 250 kr inklusive 
mediakostnader, vilket motsvarar en höjning på 2 234 678 kr, från 1 035 kr/kvm till 
1 450 kr/kvm.  

För att motivera hyreshöjningen kommer hyresvärden genomföra följande åtgärder:

 Renovera badrum i respektive brukarlägenhet totalt 50 st
 Ytskiktsrenovera alla gemensamhetsutrymmen
 Utbyte av 5 avdelningskök med tillhörande vitvaror 

Nuvarande hyresvärd köpte fastigheten under december 2021 och har sedan dess 
investerat i belysning och allmänbelysning i fastigheten vilket enligt dem uppgår till 
3,2 miljoner. 

Efter att ärendet återremitterades vid tekniska nämndens sammanträde den 8 
februari 2024, § 23, har förvaltningen varit i kontakt med hyresvärden som håller 
fast vid presenterat hyresavtal och hänvisar till en marknadsmässig hyra. Ytterligare 
anledningar till höjningen är indexeringen av befintligt avtal som motsvarar 75 
procent vilket gör att avtalet tappat mot marknaden under befintlig hyresperiod. 
Även fjärrvärmekostnaden de kommande åren förväntas öka uppemot 30 procent. 
Underlag för kostnadsbedömningen av renoveringarna motsvara cirka 10 miljoner 
med risk för merkostnader då full verksamhet ska bedrivas under tiden som 
renoveringarna pågår. Den risken står hyresvärden för.  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 24 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

Återremissen föranleddes även av att det fanns oklarheter om de medförhandlade 
renoveringarna är nödvändiga. Tekniska förvaltningen har sedan tidigare varit på 
plats med förvaltaren på SBB Kaptensgården AB och gått igenom nödvändiga 
underhållsåtgärder. Båda parter är överens om åtgärderna som framkommer i 
punkterna ovan. Även ansvarig chef inom omsorgsförvaltningen har varit 
involverad i processen 

Ärendets tidigare behandling

Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-22, § 87, att föreslå kommunfullmäktige 
följande beslut:  

1. Hyresavtalet med SBB Kaptensgården AB avseende ett 15 årigt hyresavtal 
för äldreboendet Kaptensgården i Hässleholm godkänns. 

2. Tekniska nämndens ordförande ges i uppdrag att underteckna hyresavtalet 
och erforderliga handlingar. 

3. I enighet med kommunens internhyressystem inarbetas driftbudget i 
omsorgsnämndens budget för att hantera den utökade 
internhyreskostnaden som för 2024 uppgår till 1,117 miljoner kronor och 
2,235 miljoner kronor från och med 2025.

4. Finansiering av den ökade hyreskostnaden för 2024 sker från 
finansförvaltningens anslag; Kompensation för ökade kapital- och 
driftkostnader i samband med investeringar. Den utökade hyreskostnaden 
för 2025 inarbetas på finansförvaltningen i Strategisk plan 2025-2027 med 
Budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Christer Caesar (KD) reserverar sig mot beslutet.  

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig skriftligen mot beslutet. 

Christer Caesar (KD) yrkar återremiss av ärendet i första hand och avslag i andra 
hand. Hanna Nilsson (SD) instämmer i yrkandena. 

Ordförande ställer frågan om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och 
finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer liggande förslag till beslut mot avslagsyrkande och finner 
liggande förslag till beslut bifallet. 
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Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

Votering begärs. 

Följande voteringsproposition godkänns: ”Den som vill bifalla liggande förslag 
röstar ja. Den som vill avslå ärendet röstar nej.”

8 ja-röster och 5 nej-röstar. 

LEDAMOT JA NEJ 

Joachim Fors (S) x

Åsa Thurn (S) x

Lina Bengtsson (M), 1:e vice ordförande x

Stefan Larsson (M) x

Urban Widmark (M) x

Magnus Åkeborn (V) x

Thomas Haraldsson (L) x

Hanna Nilsson, 2:e vice ordförande (SD)   x 

Ulf Berggren (SD)   x 

Sven Lundh (SD)   x 

Susanne Lottsfeldt (SD)   x 

Christer Caesar (KD)   x 

Lena Wallentheim (S), Ordförande x

8 5
Kommunstyrelsen har därmed beslutat enligt liggande förslag till beslut. 

_____________________

 

Sänt till:
SBB Kaptensgården AB 
Tekniska nämnden 
Kommunledningsförvaltningen, ekonomiavdelningen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 26 (42) 

Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 60

Översyn av tekniska förvaltningens organisation
Dnr: KLF 2024/291

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar följande: 

1. Ansvaret för mark- och exploateringsverksamhet samt strategisk 
lokalförsörjning flyttas från och med 1 augusti 2024 från tekniska nämnden 
till kommunstyrelsen enligt i ärendet redovisat förslag 

2. Ramöverföring om 4 027 391 kr görs från tekniska nämndens driftbudget år 
2024 till kommunstyrelsen, med helårseffekt om 9 766 538 kr för år 2025 

3. Ramöverföring om 10 000 000 kr görs från tekniska nämndens 
investeringsbudget avseende exploateringsprogrammet för år 2024 till 
kommunstyrelsen.

4. Revideringar av kommunstyrelsens och tekniska nämndens reglementen till 
följd av organisationsförändringarna godkänns. Ändringarna träder i kraft 
den 1 augusti 2024.

5. Samtliga allmänna handlingar tillhörande verksamheterna för mark och 
exploatering samt lokalförsörjning som inte är överlämnade till 
arkivmyndigheten överlämnas från tekniska nämnden till kommunstyrelsen 
per den 1 augusti 2024. 

Reservationer

Sverigedemokraternas, Kristdemokraternas och Folkets väls ledamöter reserverar 
sig mot beslutet. 

Yrkande

Ulf Berggren (SD), Björn Widmark (FV) och Christer Caesar (KD) yrkar avslag på 
ärendet. 

Urban Widmark (M) och Lena Wallentheim (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut.  
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Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

Omröstning

Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot avslag av detsamma 
och finner kommunstyrelsens förslag till beslut bifallet.  

Beskrivning av ärendet  

Kommunstyrelsen uppdrog den 8 november 2023 åt kommundirektören att se över 
organisatoriska förutsättningar för tekniska förvaltningen. Ett sådant arbete har nu 
genomförts och resulterat i föreliggande förslag att överföra ansvaret för mark- och 
exploateringsverksamheten samt strategisk lokalförsörjning till kommunstyrelsen. 
Det innebär att tekniska nämndens och tekniska förvaltningens ansvarsområde 
renodlas till teknik-, drift- och servicefunktioner medan de strategiska utvecklings-
frågorna hanteras av kommunstyrelsen och kommunledningsförvaltningen. För-
ändringarna föreslås gälla från och med  

1 augusti 2024. Rekrytering av ny förvaltningschef har nyligen avslutats, och den 
funktionen har att efter tillträde analysera och bedöma hur kvarvarande delar av 
tekniska förvaltningen slutligen ska organiseras.

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-22, § 86, att föreslå kommunfullmäktige 
följande beslut:

1. Ansvaret för mark- och exploateringsverksamhet samt strategisk 
lokalförsörjning flyttas från och med 1 augusti 2024 från tekniska nämnden 
till kommunstyrelsen enligt i ärendet redovisat förslag.

2. Ramöverföring om 4 027 391 kr görs från tekniska nämndens driftbudget år 
2024 till kommunstyrelsen, med helårseffekt om 9 766 538 kr för år 2025.

3. Ramöverföring om 10 000 000 kr görs från tekniska nämndens 
investeringsbudget avseende exploateringsprogrammet för år 2024 till 
kommunstyrelsen.

4. Revideringar av kommunstyrelsens och tekniska nämndens reglementen till 
följd av organisationsförändringarna godkänns. Ändringarna träder i kraft 
den 1 augusti 2024.

5. Samtliga allmänna handlingar tillhörande verksamheterna för mark och 
exploatering samt lokalförsörjning som inte är överlämnade till 
arkivmyndigheten överlämnas från tekniska nämnden till kommunstyrelsen 
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Sammanträdesdatum
2024-05-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes 

per den 1 augusti 2024. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Christer Caesar (KD) reserverar sig mot beslutet. 

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig skriftligen mot beslutet.

Hanna Nilsson (SD) och Christer Caesar (KD) yrkar avslag på ärendet.

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner liggande förslag till beslut 
bifallet. 

_____________________

Sänt till:
Tekniska nämnden
Kommunledningsförvaltningen, ekonomiavdelningen 
Kommundirektör, biträdande kommundirektör
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§ 61

Omedelbart justerad i separat protokoll
Dnr: KLF 2024/362
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§ 62

Värdeöverföring från Hässlehem AB 2024
Dnr: KLF 2024/185

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att värdeöverföring från Hässlehem AB på 3 miljoner 
kronor år 2024 ska innefatta hjälp till finansiering av nedanstående: 

1. Bostadsanpassningsbidrag, bidrag kan lämnas för anpassning i bostaden för
att en person med funktionsnedsättning ska ha möjlighet till ett självständigt
liv, till exempel förflytta sig i bostaden, komma ut/in i bostaden, sköta sin 
hygien med mera. 

2. Mötesplats Ljungdala, ett allaktivitetshus för att främja integration i det 
svenska samhället. 

Beskrivning av ärendet  

I lag om allmännyttiga kommunala bostadsaktiebolag (AKBL) enligt paragraf 5 
finns det möjlighet till värdeöverföring från Hässlehem AB enligt nedan: 

5 § Begränsning av värdeöverföring i 3 § gäller inte för överföring av överskott som 
uppkommit under föregående räkenskapsår.

1. Om överskottet används för sådana åtgärder inom ramen för kommunens 
bostadsförsörjningsansvar som främjar integration och social sammanhållning eller 
som tillgodoser bostadsbehovet för personer för vilka kommunen har ett särskilt 
ansvar. I förarbetena till AKBL anges några exempel på åtgärder som skulle kunna 
utgöra undantag. Det kan vara åtgärder som ökar variationen inom ett 
bostadsområde som kännetecknas av ett ensidigt utbud av bostäder, eller finansierar 
behovet av särskilda lokaler eller fritidsanläggningar såsom fotbollsplaner och 
lekplatser som mötesplatser för att främja integration. Av förarbetena framgår 
vidare att det är särskilt angeläget att kommunerna i denna del har utrymme att utgå 
från lokala behov och förutsättningar. I samband med beslut om Strategisk plan 
med budget 2024-2026, den 20 november 2023, § 160, fastställde 
kommunfullmäktige budgetbeloppet för värdeöverföring från Hässlehem AB till 3 
mnkr år 2024 samt 5 mnkr årligen under 2025 och 2026. Värdeöverföringen på 3 
mnkr för år 2024 föreslås innefatta hjälp till finansiering av nedanstående:
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1. Bostadsanpassningsbidrag, bidrag kan lämnas för anpassning i bostaden för 
att en person med funktionsnedsättning ska ha möjlighet till ett självständigt 
liv, till exempel förflytta sig i bostaden, komma ut/in i bostaden, sköta sin 
hygien med mera. Bostadsanpassningen är budgeterad till cirka 2 mnkr år 
2024.  

2. Mötesplats Ljungdala, ett allaktivitetshus för att främja integration i det 
svenska samhället. Mötesplats Ljungdala är budgeterad till cirka 2 mnkr år 
2024. 

Ekonomiska konsekvenser 

Värdeöverföringen från Hässlehem AB på 3 mnkr för år 2024 innefattar hjälp till 
finansiering av bostadsanpassningar för personer för vilka kommunen har ett 
särskilt ansvar samt främja integration och social sammanhållning i det svenska 
samhället.

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-04-24, § 67, att föreslå kommunfullmäktige 
följande beslut:   

Värdeöverföring från Hässlehem AB på 3 mnkr år 2024 ska innefatta hjälp till 
finansiering av nedanstående: 

1. Bostadsanpassningsbidrag, bidrag kan lämnas för anpassning i bostaden för
att en person med funktionsnedsättning ska ha möjlighet till ett självständigt
liv, till exempel förflytta sig i bostaden, komma ut/in i bostaden, sköta sin
hygien med mera. 

2. Mötesplats Ljungdala, ett allaktivitetshus för att främja integration i det 
svenska samhället.

_____________________

Sänt till:
Hässlehem AB
Kommunledningsförvaltningen - ekonomiavdelningen 
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§ 63

Återkalla uppdrag - Ridanläggning Hässleholms 
Ridklubb 
Dnr: KLF 2024/95

Beslut

Kommunfullmäktige återkallar beslut den 24 oktober 2022, § 104, om utredning om 
anordnande av ny ridanläggning, vad gäller punkterna 2, 3 och 4.

Reservationer

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig mot beslutet. 

Yrkande

Hanna Nilsson (SD) yrkar att punkt 2 i kommunfullmäktiges beslut den 24 oktober 
2022, § 104, ändras till ”Besluta enligt utredningens alternativ två som innebär ny 
ridanläggning på Österås, och att detta börjar byggas omgående.” Hon yrkar bifall 
till återkallande av punkt 3 och 4.

Omröstning 

Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Hanna Nilssons yrkande och 
finner kommunstyrelsens förslag bifallet. 

Beskrivning av ärendet 

Kultur- och fritidsnämnden beslutade vid sammanträde den 25 januari 2024, § 6, att 
föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att återkalla uppdrag enligt 
punkterna 2, 3 och 4 i kommunfullmäktiges beslut den 22 oktober 2022, § 104. 

Av utredningen i nämndens ärende framgår bland annat följande. Under år 2022 
beslutade kommunfullmäktige om förvärv, nybyggnation och upplåtelse av 
ridanläggning på Österås. Under sommaren 2023 strandade dock förhandlingarna 
med berörda föreningar. Kultur- och fritidsförvaltningen föreslår därför, efter 
dialog med berörda förvaltningar, att kommunfullmäktiges beslut ska upphävas i 
berörda delar. Eftersom behovet kvarstår och objektet redan finns upptaget i både 
lokalbehovsplan och lokalförsörjningsplan samt antagen budget anses att det inte 
föreligger något behov om nytt inriktningsbeslut. Förfarandet är förankrat med 
både tekniska förvaltningen och miljö- och stadsbyggnadsförvaltningen, och 
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tekniska nämnden förväntas under januari 2024 beställa en lokaliseringsutredning 
för ett nytt ridhus i Hässleholm av miljö- och stadsbyggnadsnämnden.

Bedömning 

Ovannämnda punkter 2, 3 och 4 i fullmäktiges beslut lyder enligt följande. 2. 
Besluta enligt utredningens alternativ två som innebär ny ridanläggning på Österås 
samt förvärv av befintlig ridanläggning. 3. Tekniska nämnden ges i uppdrag att 
förvärva befintlig ridhusfastighet av Hässleholms Ridhusförening motsvarande 
föreningens aktuella skulder för lån, reverser, andelar och vatten. 4. Tekniska 
förvaltningen får i uppdrag att tillsammans med kultur- och fritidsförvaltningen 
teckna upplåtelseavtal med berörda föreningar.  

Eftersom berörda föreningar inte har accepterat förslag till förvärvs- och 
upplåtelseavtal är det heller inte möjligt att anordna en ny ridhusanläggning på 
Österås i enlighet med fullmäktiges beslut. Fullmäktiges beslut enligt dessa punkter 
bör därför upphävas. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-04-24, § 68, att föreslå kommunfullmäktige 
följande beslut:   

Kommunfullmäktige återkallar beslut den 24 oktober 2022, § 104, om utredning 
om anordnande av ny ridanläggning, vad gäller punkterna 2, 3 och 4. 

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig skriftligen mot beslutet.  

Ulf Berggren (SD) yrkar att punkt 2 i kommunfullmäktiges beslut den 24 oktober 
2022, § 104, ändras till ”Besluta enligt utredningens alternativ två som innebär ny 
ridanläggning på Österås, och att detta börjar byggas omgående.” Ulf Berggren 
(SD) yrkar bifall till återkallande av punkt 3 och 4.

Ordförande ställer liggande förslag till beslut mot Ulf Berggrens (SD) yrkande och 
finner liggande förslag till beslut bifallet.  

Votering.  

Följande voteringsproposition godkänns: ”Den som vill bifalla liggande förslag till 
beslut röstar ja. Den som vill bifalla Ulf Berggrens yrkande röstar nej.” 
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9 ja-röster och 4 nej-röster. 

LEDAMOT JA NEJ

Joachim Fors (S) x

Johan Lindman (S) x   
Lina Bengtsson (M), 1:e vice 
ordförande x

Stefan Larsson (M) x   

Urban Widmark (M) x

Magnus Åkeborn (V) x

Thomas Haraldsson (L) x

Paul Thurn (SD) x

Ulf Berggren (SD) x

Sven Lundh (SD) x

Susanne Lottsfeldt (SD) x

Christer Caesar (KD) x   

Lena Wallentheim (S), Ordförande x   

9 4
Kommunstyrelsen har därmed beslutat enligt liggande förslag till beslut.

_____________________

 
Sänt till:
Kultur- och fritidsnämnden
Tekniska nämnden
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§ 64

Motion om att erbjuda motorintresserade ungdomar 
en plats att träffas och umgås på
Dnr: KLF 2023/445

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar följande:

1. Med bifall till motionen ges kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att 
genomföra en utredning avseende upprättandet av en dedikerad mötesplats i 
Hässleholm för ungdomar med motorintresse att träffas och umgås på. 
Tekniska nämnden ska vara kultur- och fritidsnämnden behjälplig i 
utredningen utifrån sitt ansvarsområde. 

2. Utredningen ska redovisas för kommunstyrelsen senast nio månader efter 
att kommunfullmäktige fattat beslut i förevarande ärende. 

Yrkande

Simon Berneblad (KD), Magnus Åkeborn (V) och Lena Nilsson (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Beskrivning av ärendet 

Christer Caesar och Simon Berneblad, båda Kristdemokraterna, har väckt en 
motion i fullmäktige i vilken de anför följande. 

Hässleholms kommun är en landsbygdskommun. Behovet av A-traktorer, moped 
och bil är ofta stort. Detta ger i sin tur ett ökat intresse av motorer, framför allt 
bland ungdomar. Enligt Trafikverket finns det dryga 180 registrerade A-traktorer i 
kommunen. Idag finns det inget sätt för dessa ungdomar att organisera sig och 
träffas utan att det påverkar de som inte är intresserade. Vi har 180 anledningar till 
att ta detta på allvar. Att även motorintresserade får en egen plats att vara på har 
många fördelar. Inte minst då det blir enklare att föra dialog med gruppen som 
helhet, framför allt för polis och socialtjänst, som snabbt kan kontakta och 
lokalisera ungdomarna. Att ha en egen plats kan också resultera i en större stolthet 
och därför finns det goda anledningar i att hålla området i bra skick, vilket i sin tur 
underlättar driften för kommunen. Arbetet behöver naturligtvis inte falla på 
ungdomarna. Utan det finns goda möjligheter att samarbeta med våra lokala 
motorklubbar, eller till och med Motorburen ungdom som närmst finns i Östra 
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Göinge. Möjligheterna är oändliga. Med stöd av det anförda yrkar motionärerna att 
kommunfullmäktige beslutar uppdra åt lämplig nämnd och förvaltning att:

1. Utreda möjligheterna för att upprätta en dedikerad mötesplats i Hässleholm för 
ungdomar med motorintresse att träffas och umgås på.

2. Utreda möjligheterna att samordna lokalisering med intresserade föreningar. 
Motionen har remitterats till tekniska nämnden och kultur- och fritidsnämnden. 
Tekniska nämnden har vid sammanträde den 7 december 2023, § 112, beslutat att 
anta förvaltningens yttrande som svar på remissen. Av nämnda yttrande framgår 
följande. Tekniska förvaltningen har inget att erinra om sakfrågan i motionen. Ett 
eventuellt uppdrag att utreda frågan bör initialt hanteras av kultur- och 
fritidsnämnden som är facknämnd i frågor kring fritids- och föreningsverksamhet. 
När eller om en utredning i ett vidare skede blir aktuell är tekniska förvaltningen 
behjälplig att för kultur- och fritidsnämndens räkning bistå med sakkunskap kring 
frågor om lokalisering och trafiksäkerhet utifrån de behov som kultur- och 
fritidsförvaltningen anför.  

Kultur- och fritidsnämnden har vid sammanträde den 14 december 2023, § 63, 
beslutat ställa sig positiv till att motionen bifalls och utreds vidare. I förvaltningens 
yttrande i ärendet anförs följande.

Under senare år har mängden motorintresserade ungdomar ökat. Framför allt har 
den s.k. EPA-traktor kulturen ökat stort över hela landet även om företeelsen av 
EPA-traktorer har en snart hundraårig historia i Sverige. Under 1930-talet blev det 
vanligt att bygga om äldre personbilar till redskapsfordon då egentliga traktorer var 
mycket kostsamma. Med åren då traktorer blev allt vanligare kom EPA-traktorerna 
att främst användas av ungdomar utan b-körkort och från 1950-talet och framåt kan 
"EPA" betraktas som en förhållandevis oorganiserad ungdomskultur där musik, 
klädsel, stickets m.m. blivit signalbärare Under decennierna har kulturen naturligtvis

förändrats men samtidigt har en kontinuitet kring just fordonet bibehållits. EPA-
traktorerna har en väsentlig roll för tonåringars möjligheter att transportera sig till 
vänner, skola och träning med mera. I synnerhet gäller det för ungdomar bosatta 
utanför tätorterna men runtom i Hässleholms kommun finns en förhållandevis rik 
förekomst av EPA-traktorer och med det ett stort antal engagerade ungdomar.

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-04-24, § 69, att föreslå kommunfullmäktige 
följande beslut:   

1. Med bifall till motionen ges kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att 
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genomföra en utredning avseende upprättandet av en dedikerad mötesplats 
i Hässleholm för ungdomar med motorintresse att träffas och umgås på. 
Tekniska nämnden ska vara kultur- och fritidsnämnden behjälplig i 
utredningen utifrån sitt ansvarsområde.

2. Utredningen ska redovisas för kommunstyrelsen senast nio månader efter 
att kommunfullmäktige fattat beslut i förevarande ärende.

Christer Caesar (KD) och Ulf Berggren (SD) yrkar bifall till förslaget.

_____________________

Sänt till:
Tekniska nämnden
Kultur- och fritidsnämnden
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§ 65

Motion om att återstarta internationella programmet 
Dnr: KLF 2023/694

Beslut

Kommunfullmäktige avslår motionen.

Reservationer

Sverigedemokraternas och Kristdemokraternas ledamöter reserverar sig mot 
beslutet. 

Yrkande 

Hanna Nilsson (SD) och Stefan Svensson (KD) yrkar bifall till motionen.  

Joachim Fors (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Omröstning

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner kommunstyrelsens förslag till 
beslut bifallet. 

Beskrivning av ärendet 

Hanna Nilsson och Hanna Sjöström, båda Sverigedemokraterna, har väckt en 
motion i fullmäktige i vilken de anför följande. Sverigedemokraterna ser med stor 
skepsis på styrets och dess samarbetspartiers beslut av att lägga ner Internationella 
programmet som valbar gymnasieutbildning i kommunen. Denna 
gymnasieutbildning har varit ett dragplåster till kommunen och en linje att vara stolt 
över. Den har haft bra rykte även utanför kommunens gränser och borde snarare 
lyftas och utvecklas än att läggas ner. Ett något lägre söktryck tolkar vi snarast som 
en brist i marknadsföringen av programmet. Bättre marknadsföring hade kunnat 
generera fler sökande både från Hässleholm och våra kranskommuner. 

Med åberopande av det sålunda anförda yrkar motionärerna att internationella 
programmet startas upp igen och att sök till detsamma ska öppnas upp redan till  
våren 2024. 
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Motionen har remitterats till barn- och utbildningsnämnden som vid sammanträde 
den 22 februari 2024, § 19, beslutat föreslå att motionen avslås. Av i nämnden 
företagen utredning framgår i huvudsak följande.  

I samband med att profilen inte skulle vara sökbar beslutade barn- och 
utbildningsnämnden att inriktningen naturvetenskap och samhälle erbjuds med 
profilering mot miljö, hållbart samhälle och resursfördelning. Intresset för dessa 
frågor bedöms vara stort och profileringen kan bidra till att fler elever väljer 
programmet. Det finns, trots beslutet, fortfarande en stark internationell koppling 
på Hässleholms Tekniska Skola (HTS), som idag är certifierad EU-ambassadörskola 
och medlem i EPAS (European parliament ambassador school program).  

Beslutade nya inriktningar tillsammans med att HTS är certifierad 
EUambassadörskola bedöms skapa förutsättningar för att bibehålla och utveckla det 
internationella perspektivet i utbildningarna på HTS. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-04-24, § 70, att föreslå kommunfullmäktige att 
avslå motionen.   

Christer Caesar (KD) reserverar sig mot beslutet. 

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig skriftligen mot beslutet.  

Ulf Berggren (SD) och Christer Caesar (KD) yrkar bifall till motionen. 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner liggande förslag till beslut 
bifallet. 

Votering begärs.  

Följande voteringsproposition godkänns: ”Den som vill bifalla liggande förslag till 
beslut röstar ja. Den som vill bifalla motionen röstar nej.”

8 ja-röster och 5 nej-röster.  

 

LEDAMOT JA NEJ 

Joachim Fors (S) x   

Johan Lindman (S) x   
Lina Bengtsson (M), 1:e vice 
ordförande x   
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Stefan Larsson (M) x   

Urban Widmark (M) x

Magnus Åkeborn (V) x

Thomas Haraldsson (L) x

Paul Thurn (SD) x

Ulf Berggren (SD) x

Sven Lundh (SD) x

Susanne Lottsfeldt (SD) x

Christer Caesar (KD) x

Lena Wallentheim (S), Ordförande x   

8 5
Kommunstyrelsen har därmed beslutat enligt liggande förslag till beslut.

_____________________

 
Sänt till:
Barn- och utbildningsnämnden
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§ 66

Motion om att göra det enklare att gå från bidrag till 
arbete
Dnr: KLF 2023/874

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att motionen ska anses besvarad.

Yrkande

Jens Lindholm (SD) och Hanna Nilsson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Beskrivning av ärendet  

Jens Lindholm (SD) har väckt en motion i fullmäktige, i vilken han anför följande. 
Arbetsmarknadsenheten (AME) i Hässleholm är en såväl till kompetens som till 
budget underskattad verksamhet. Genom att låta förvaltningen ta ett större ansvar 
kommer långt fler ur utanförskap till egenförsörjning snabbare. AME har 
framgångsrikt hjälpt personer i utanförskap att nå egen försörjning, men dess fulla 
potential utnyttjas inte. Idag är det främst genom ekonomiskt bistånd som vägen 
öppnas till AME, vilket utesluter viktiga grupper. Genom att utveckla AME:s 
potential med den redan befintliga kompetensen kan fler människor snabbare gå 
från utanförskap till egen försörjning utan att få behov av ekonomiskt bistånd. 
Detta gynnar både individerna och kommunen som helhet. AME kan nå sin fulla 
potential genom följande åtgärder. 

1. Samarbete: Möjligheter till ökat samarbete med olika instanser ger fler en chans 
till egen försörjning tidigt, innan behov av ekonomiskt bistånd uppstår.  

2. Parallella insatser: Flera instanser efterfrågar parallella insatser i ett samarbete för 
klienter som finns i åtgärder på andra områden, som t.ex. psykiatri, för att ge dem 
arbetsrelaterad träning.  

3. Offensiv verksamhet: AME kan vara proaktiv och uppsökande för att nå grupper 
som annars inte når fram till dem. En tidig och snabb intervention från AME 
undviker möjligen helt behovet av ekonomiskt bistånd för många grupper. Att ge 
individanpassad hjälp innan individen når botten ökar chansen dramatiskt att nå 
framgång. Det resulterar i ökad självständighet, bättre psykisk hälsa, lägre kostnader 
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Justering Utdraget bestyrkes 

för ekonomiskt som socialt bistånd och positiva ekonomiska effekter för såväl 
individer som kommunen. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-04-24, § 71, att föreslå kommunfullmäktige att 
motionen ska anses besvarad.

_____________________

Sänt till:
Arbetsmarknadsnämnden
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